

Referat af bestyrelsesmøde
Onsdag den 25. september 2024
på Stengaard

Deltog: Merete, Nancy, Katja, Dahlia, Olivia, Jørn, Birte, Morten, Anita, Karin (delvist), Lea og Jill
Afbud fra: Vivan, Lea D

- **Godkendelse af referat**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 21. august blev godkendt.

- **Meddelelser**

- Faxe Kommune afholder kursus i fremstilling af reklamevideoer på telefon m.v. til brug på hjemmeside og SoMe. Det afholdes på biblioteket den 26. september 17-19:30. Umiddelbart har vi desværre ikke nogen, der kan deltage.
- Den 7. oktober er der høring vedr. planlagte solcelleanlæg i Haslev. HKR har fået invitation som høringspart. **Morten** deltager af interesse.
- Faxe Kommune har godkendt vores ansøgning om tilskud til den lille dressurbane. Vi får 25% af den fakturerede udgift, som svarer til 21.721 kr.
- Faxe Kommune har godkendt, at vi må tage beløbet vi har betalt for nye vinduer til klubhuset, med i vores ansøgning om lokaletilskud i 2025.
- Der er Distriktsmøde i D4 den 24. oktober kl. 18:30 i Slagelse. Dagsorden: Bestemmelser til Distriktsmesterskaber, Info fra møder med Dan Boyter, Udvikling/Afvikling DRF. **Lea** deltager, men flere er velkomne til at deltage. Sidste tilmelding er 17. oktober.
- Fjordhesten Danmark har henvendt sig vedr. mulighed for at låne vores faciliteter til deres DM i 2025. Det indebærer 3-4 dage, ca. 100-120 starter, rejsestalde og ca. 60 campingvogne. Lea vender det med Anita og Leif og beder evt. arrangøren om at besigtige vores faciliteter. Det afhænger naturligvis også af dato for arrangementet, da det ikke må falde sammen med vores stævnetermener. Der skal også beregnes en pris.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Klubmesterskaber i dressur og spring 14. og 15. september (D-stævne)**
 - Fint stævne med pænt antal deltagere, især til springningen. Kiosken havde en pæn omsætning på 3.249 kr.
 - Vi bør arrangere noget mønstringstræning, så alle er bedre forberedt og vi kan få nogle flere deltagere i denne kategori.
 - Udelukkelseskriterierne i dressurklubmesterskaberne er for strenge og gør det svært for nogle ryttere at starte i det korrekte program (sværhedsgrad). Vi sætter %'en for hvornår man udelukkes op til 65%.

- DRF's hesteeftersyn gik meget fint – der var ingen bemærkninger til hverken heste eller ponyer. De mindede om, at vi skal huske at opdele opvarmning i spring i hest og pony.
- Fremover kan tidsplanen i springning laves som B0 for ponyer, Klubmesterskab for ponyer, B0 for hest, Klubmesterskab for heste. På denne måde undgår vi at blande dem og hverken heste eller ponyer skal vente for længe mellem B0- og Klubmesterskabsklassen.
- **Kommende aktiviteter**
 - **DSP den 29. september**
 - Der er 23 starter og foregår fra kl. 10:30 til ca. 14:00. Kiosken vil have et mindre udvalg. Bespisning af officials opgøres – **Birte** - og sendes til **Jill**, der fakturerer DSP.
 - **TREC den 28. september**
 - Grundet for få tilmeldinger er det lavet om til træning fra kl. 12.
 - Arrangementet er, efter mødet, blevet helt aflyst.
 - **Military den 6. oktober**
 - Der er pt. 50 tilmeldte, så vi forventer at nå tæt på 100 starter.
 - Der er arbejdsweekend i kommende weekend i terrænet. Peder Hastrup har lavet en liste over opgaver i Terrænuvalggruppen.
 - Springbane opsættes torsdag den 3. oktober kl. 17:30. **Louise** og SBD laver klar fra kl. 17.
 - Vi klargør stævnepladsen lørdag fra kl. 14. **Merete** laver liste med tilmelding på Facebook.
 - Der kommer vand i Nyhavn. Banegennemgang til hest planlægges, når vi har tidsplanen klar – **Lea/Jill**.
 - Nancy er i gang med at få sponsorer på plads. Vi har 6 ordinære klasser + 2 klubmesterskaber, talentmesterskab (pokal fra Anne Marie?) og 2 D4 mesterskaber, der skal have præmier. D1 kommer selv med præmier til deres Distrikts-klasser.
 - Jill laver opgørelser og afregner med hhv. D1 og D4.
 - **Besøg af DRF den 9. oktober**
 - Vi forventer at mødet afholdes, men afventer om mødet aflyses af DRF grundet den turbulente situation.
 - Der er ikke indkommet spørgsmål/emner fra medlemmer, men vi har på mødet noteret forskellige ting, vi gerne vil bringe op. **Lea** har noteret og laver liste til mødet. **Lea, Merete og Jill** deltager.

- **Oprydning efter stævnesæson**
 - Vi mødes til fælles oprydning af stævnepladsen søndag den 13. oktober kl. 10:00.
 - Springbanen skal tømmes, alle dressurhegn skal ind, terrassemøbler sættes i skur, dommerhuse køres til terrassen etc.
 - Der laves opslag på FB på HKR's 2 sider og på Stengaardgruppen i håb om at der kommer en del hjælpere.
- **Nyt fra udvalgene**
 - **Projekt ridestier i Nordskoven**
 - Afventer møde mellem Bregnetved og Faxe Kommune.
 - **Juniorudvalg**
 - Juniorudvalget afholder en dag med ponygames og pizza i efterårsferien. Afholdes udendørs, hvis vejret tillader det, ellers i ridehuset. Klubben giver et tilskud til afholdelsen (fra overskuddet fra Junior Camp'en).
 - **Kioskudvalg**
 - Skiltning om at kiosken er åben skal sættes i vinduer, på opslagstavler og ved springbanen, når vi holder stævner, så det bliver mere synligt (især til andet end militarystævner).
 - OBS! Hvis man låner køkkenet i kiosken, så ryd venligst op og fjern eventuelle tiloversblevne madrester/ingredienser, da kiosken ikke kan anvende det til salg og varerne står og mugner i både køleskabe og på borde.
 - Lea har fundet et køleskab med glaslåge på DBA til 800 kr. i Haslev. **Lea** undersøger varen for kvalitet og larm og Morten kan hente varen, hvis det bliver aktuelt.
 - **Dressurudvalg**
 - Vi har brug for 2 nye hjørner og 3-4 alm. kasser til plast-dressurhegnet. De koster 230 kr. pr. stk. **Jill** bestiller.
 - **Terrænuvalg**
 - Sportsrideklubben ophører med at afholde militarystævner.
 - De jordspyd vi har delt med Sporten tilfalder nu HKR (der var 93 i august).
 - Terrænførhindringerne fra Høsterkøb sættes til salg. Karin har fået mulighed for at købe dem før de sættes offentligt til salg. Karin vil gerne købe 4-5 forhindringer til HKR og vi har afsat max. 16.000 til den post.
 - **Anita** minder Peder Hastrup om, at vi har materialer, sponsoreret af Bygma, liggende på Stengaard til bygning af et terrænspring.

- **Bane- og Materialeudvalg**
 - Der er ønske fra nogle ryttere om mere lys på udendørsbanerne, så de kan benyttes mere om vinteren, især når ridehuset er lukket af træning. Leif har tidligere ansøgt kommunen, men fået afslag. Morten spurgte om HKR kunne ansøge om tilladelsen, måske kommunen er mere velvillig, når det er en klub, der ansøger. **Morten** taler med **Merete** om en ansøgning. HKR har ikke mulighed for at støtte opsætningen af lys økonomisk.
 - Maling af heget omkring springbanen er afsluttet for nu. En af siderne skal have et ekstra lag til foråret – og så håber vi at det holder i min. 5 år. Tak til Hanne og Lis for deres ihærdighed og store arbejde med at få malet både hegn og klubhus (og til alle andre, der har givet en hånd).
- **Regnskab og budget**
 - Klubmesterskabsstævnet gav et overskud på 5.359 kr.
 - Vi forventer at have en beholdning på ca. 60.000 ved årets udgang.
- **Eventuelt**
 - I forbindelse med at den store bane oppe skal have nyt toplag kan vi evt. søge DIF's store pulje i 2025. Merete er dog i tvivl om DIF vil godkende det, da banen ikke ejes af klubben.
 - I forbindelse med Haslev Festdag (juni) er der en oprydningsopgave, som en klub eller lign. kan melde sig til at tage. Det gav sidste år en indtægt på ca. 11.000 kr. Det kræver 25-30 voksne og en del børn, der så kan klare det på ca. 2 timer. Når vi kender datoen i 2025, laves et opslag for at se om vi kan få nok tilslutning fra medlemmer, til at vi kan/vil påtage os opgaven.
- **Næste møde:**
 - Næste møde afholdes onsdag d. 16. oktober 2024 kl. 19:00 på Stengaard.